
 

SPØRGSMÅL NR. S 1443 
§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Justitsministeren 
Dato: 23. august 2017 
Stillet af: Carolina Magdalene Maier (ALT)  

Hvorfor er udkastet til forslag til databeskyttelsesloven ikke blevet sendt i 
høring hos de organisationer, der beskæftiger sig med børns vilkår, 
rettigheder m.m., og vil ministeren forlænge høringsfristen og sende udkastet 
i høring hos disse organisationer?  
(Spm. nr. S 1443). 

Begrundelse 

Ministeriet foreslår i udkast til forslag til databeskyttelsesloven, at 
aldersgrænsen for børns samtykke til anvendelse af informations-
samfundstjenester fastsættes til 13 år og dermed lavere end de 16 år, der er 
standard i forordningen, hvormed lovforslaget i væsentlighed må siges at 
vedrøre aspekter af børns vilkår, rettigheder m.m. Der henvises desuden til 
indlægget »Nej, Google og Facebook skal ikke tjene penge på 13-åriges 
privatliv« fra Berlingske.dk, den 23. august 2017.   
(https://www.b.dk/kommentarer/nej-google-og-facebook-skal-ikke-tjene-
penge-paa-13-aariges-privatliv). 
 
På Folketingets formands vegne 
Lovsekretariatet 

Den 23. august 2017 
 
 
Svaret bedes sendt elektronisk til 
spørgeren på Carolina.Maier@ft.dk 
og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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